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 Prezence 
Přítomni: předseda: Ing. Jan Vavřička 

 
členové: 
Habruň Marek, Ing. 
Jakubíček Petr, Bc. 
Konvář František 
Krumer Vladislav, PaedDr. 
Sýkora Jiří 
Němečková Martina, Mgr. 
Procházková Jana, Mgr. 
Ženíšek Ondřej, Mgr. 
  

Nepřítomni Brožík Václav, MUDr. 
 

Omluveni Opltová Michaela, Ing. 
 

  

Hosté Petr Vanka - I. náměstek hejtmana pro oblast regionálního rozvoje, IT 

a evropských záležitostí 
Ing. arch. Miloslav Michalec – vedoucí ORR KÚPK 
Ing. Michaela Černá – referentka na úseku ORR KÚPK 
Ing. Helena Štvánová – vedoucí oddělení stavebního řádu 
Mgr. Jaroslav Kovanda - vedoucí oddělení územního plánování 
Mgr. Dušan Pakandl – Vedoucí ODSH KÚPK 
 
 
(dále bez titulů) 
 

 

Na vědomí 

 
 

Odbor kancelář ředitele KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 

Výbor pro regionální rozvoj Plzeňského kraje  

Zápis z 12. zasedání VRR ZPK dne 17. 01. 2023  

 
 

Číslo zasedání 12  

Datum konání 17. 01. 2023 – 14.00 hod. 

Místo konání Zasedací místnost č. 143, KÚPK 

Zapisovatel Jana Brichcínová 
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Program 

 

1. Zahájení 
2. Schválený rozpočet na rok 2023 
3. PSOV 
4. Stavební zákon, Stavební úřady 
5. Aktualizace č. 5 ZÚR PK 
6. Různé 
7. Diskuse a závěr 
 
 
 
 
 

Zápis z jednání 
 

Číslo Text 

 
1 

 
Zahájení 

 
Předseda výboru Jan Vavřička přivítal všechny přítomné členy a hosty. 
Zahájil 12. zasedání Výboru pro regionální rozvoj ZPK. 
Všichni členové obdrželi pozvánku s programem jednání s předstihem dne 
2. ledna 2023. 
 
Počet přítomných členů Výboru pro regionální rozvoj ZPK na začátku 
zasedání je 8. 
 
Ověřovatelem zápisu byl zvolen Ing. Marek Habruň. 

 
Předseda výboru na základě žádosti Ing. Michaely Černé z časových 
důvodů navrhl změnu v programu - bod č. 2: „Schválený rozpočet na rok 
2023“ a bod č. 3 „PSOV“. Výbor pro regionální rozvoj ZPK byl všemi členy 
výboru projednán a změna v programu byla všemi přijata. 
 
14:07 příchod: Mgr. Ondřej Ženíšek 
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      Schválený rozpočet na rok 2023 

 
Ing. Michaela Černá předložila všem členům výboru schválený rozpočet 
Odboru pro regionální rozvoj PK na rok 2023. Na předešlém výboru byl již 
dost probírán. Byl schválen tak, jak byl navržený. Rozpočet je rozdělený na 
investiční a neinvestiční. Neinvestiční část disponuje cca 2 mil. Kč na běžné 
provozní náklady. Největší část z toho rozpočtu (asi 99%) tvoří dotace. 
Program stabilizace tam taky patří, ale nejdříve schvaluje program 
stabilizace jako balík pod investicemi a až poté, když jsou schválené 
žádosti a rozdělí se náklady na investice a neinvestice, část nákladů 
zůstává v investicích a část se přesune do neinvestic. Stejným způsobem 
to funguje např. s dotací na odstraňování havarijních stavů, jen s tím 
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rozdílem, že nejprve se schvaluje neinvestice a pak se část převede do 
investic, např. nová kanalizace je investiční akcí. V rozpočtu jsou také 
zahrnuty investiční náklady týkající se aktualizace územního rozvoje. ORR 
zpracovává nový program rozvoje Plzeňského kraje, což je povinný krajský 
strategický dokument. Povinností je jej aktualizovat jednou za 4 roky.  
Ministerstvo vnitra navyšovalo rozpočet a schválilo více žádostí, než do 
rozpočtu nahlásili a pravděpodobně po dohodě s panem náměstkem 
Petrem Vankou budou pokryty z části investičních nákladů, ale není ještě 
dovyřešeno. Jedná se o tři hasičárny, které jsou schváleny nad rámec toho, 
co ministerstvo schválilo v běžném termínu. 
 
Vedoucí odboru, Miloslav Michalec, svým vstupem poděkoval politické 
reprezentaci Plzeňského kraje a zastupitelstvu za to, že takovým způsobem 
podporuje venkov. Na „Program stabilizace obnova venkova“ pracuje odbor 
od roku 2005 a Plzeňský kraj je pořád nejlepší v ČR, který tolik vysoko a 
masivně podporuje venkov, čehož si nejvíc váží.  
 
Pan předseda Jan Vavřička doplňuje: „To, co řekl pan vedoucí, já podepíšu 
jako venkovský starosta.“ 
 
Pan Vladislav Krumer se přidává k ocenění.  
 
Náměstek hejtmana Petr Vanka se zmínil, že spolu s předsedou Janem 
Vavřičkou navštívili nově zvolené starosty. Jednali také s panem Štíchou, 
který provozuje 26 venkovských obchůdků a chválil DT jak z ministerstva 
průmyslu a obchodu, tak i z Plzeňského kraje.  
 
Pan Vavřička je velmi rád, že se podařilo panu náměstkovi obhájit rozpočet. 
Velmi to pomáhá obcím na kraji kraje a zvláště pak těm menším obcím, 
které mají malé rozpočty, bez dotací by se nehnuly.  
 
Součástí tohoto zápisu je příloha č. 1 – Schválený rozpočet na rok 202 

 
Výbor vzal na vědomí informaci o schváleném rozpočtu na rok 2023. 
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PSOV 
 
Paní Černá prostřednictvím prezentace seznámila členy výboru s ukázkami 
dotovaných akcí z roku 2022 a 2021 a to konkrétně z Klatov a Tachova. 
Dne 29. 12. 2022 Rada PK schválila pravidla vyhlášení dvou DT v rámci 
PSOV s rozpočtem 100 mil. Kč. V rozpočtu je uvedeno 110 mil. Kč, 
pravděpodobně to je ta rezerva na nepokrytí hasičských zbrojnicí a školy a 
školky. Pravidla se zachovala stejně, jak bylo projednané na posledním 
zasedání Výboru pro regionální rozvoj. I větší vesnice jako např. Kaznějov 
nebo Tlučná - která byla úspěšná, se mohou přihlásit do „Vesnice roku“, i 
když jejich počet obyvatel je vyšší než pravidla umožňují. Odbor pro 
regionální rozvoj PK zvýhodnil také úspěšné obce z Vesnice roku tím, že 
mohou požádat až o 700 tis. Kč. Jinak částky byly zachovány v tom 
rozmezí, jak bylo stanoveno dříve. Mohou požádat na cokoliv, co je obecní 
nemovitý majetek a technická infrastruktura jako jsou budovy, chodníky, 
sportoviště, aj. Stačí, aby obec předložila smysluplný návrh nebo žádost o 
dotaci a až poté před uzavřením dotační smlouvy dokládá smlouvu o díle, 
stavební povolení plus případné další doklady. Na realizaci je čas do října 
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příštího roku. Letos na žádost oddělení územního plánování je přidaná 
možnost na změnu územního plánu z důvodu, aby se pokryly více práce.  
Pan Kovanda doplnil informaci o tom, že vznikla ze zákona nová povinnost 
při změně územního plánování převést územní plán do standarty včetně 
grafiky, což může být dražší. Z toho důvodu se vyčlenily prostředky na 
dotace na provedené změny. Dle zákona může být změna vyvolaná 
z iniciativy města nebo jiných subjektům. Avšak když požádá o změnu 
firma, měla by to zaplatit. Stalo se tak po dohodě s oddělením územního 
plánování PK.  
 
Pan Vavřička zmínil, že tento program je úžasný v tom, že podporuje 
především menší obce, jak už zde zmínil. Díky tomuto programu je vidět i 
v této prezentaci, jak se mění obraz našich vesnic, jak se zkrášlují, vypadají 
úplně jinak. PSOV je obrovská pomoc. Tyto dotace, všeobecně všechny 
dotace, jsou administrativně velmi jednoduché a v podstatě to zvládne 
každý, aniž by si musel někoho najímat. Spolupráce s pracovníky KÚPK je 
skvělá v tom, že zavolají starostům, když je potřeba něco doplnit, upravit, 
zkrátka jsou ochotní a dobře se s nimi spolupracuje. To se taky hezky 
poslouchá při setkávání s jinými starostmi. Program je vypsán, běží do 15. 
2. 2023, pak se to bude posuzovat a 3. dubna to půjde do Zastupitelstva  
 
Paní Černá dodala, že jim chodí mezi 320 – 350 žádostí od obcí v rámci 
těch 14 dnů.  
      

      Výbor pro regionální rozvoj ZPK bere na vědomí informace k PSOV. 
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Stavební zákon, Stavební úřady 
 
Tento bod představila členům výboru paní Štvánová, vedoucí oddělení 
stavebního úřadu, formou prezentace s příspěvky týkající se právních 
předpisů související se stavebním zákonem č. 283 z roku 2021, který byl 
schválen, a okamžitě začaly práce, aby zákon byl změněn. Seznámila členy  
o dopravních předpisech, které jsou v platnosti, nebo které třeba už vyšly 
ve sbírce a změny jsou teď projednávané sněmovnou - nejen novela 
zákona č. 283, ale současně platný zákon č. 183 podle které se stále ještě 
pracuje. Související právní předpisy, které se sice úplně netýkají stavebního 
zákona, ale s postupy podle stavebního zákona úzce souvisejí.  
 
Součástí tohoto zápisu je příloha č. 2 – Prezentace  
 
Výbor pro regionální rozvoj ZPK bere na vědomí informace ke Stavebnímu 
zákonu a Stavebním úřadům. 
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Aktualizace č. 5 ZÚR PK 
 
Bod se týká Líní a byl prezentován z pohledu odborného a politického. 
Z pohledu odborného předal pan předseda slovo panu Kovandovi, 
vedoucímu oddělení územního plánování. Vyjádřil se k nynější situaci, 
tvrdí, že odborný není. V současné chvíli probíhá dohadování s obcemi, 
kudy povedou koridory technické infrastruktury ve zvažované průmyslové 
zóně. Jestliže dojde k nějaké shodě mezi obcemi, KÚPK by měl obdržet 
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podklady s požadavky, které by pak měly jít do Zastupitelstva PK. Nezná 
aktuální stav. Zásadní bude závěr z jednání ĆEZu s obcemi, provozovateli 
a zástupci PMO.  
 
Pan náměstek potvrzuje, že probíhají jednání. Starostové mají základní 
hlavní stanoviska a to taková, aby vlastní objekt měl 200 ha plus 80 ha 
okolo s umístěním tzv. zeleného okruhu, za který by se v budoucnu už nikdy 
nešlo. Počítá se s tím, že z toho důvodu letiště zachováno nebude. Chtějí 
tam vyrábět asi 3 druhy baterií ve 3 budovách. Pokud vláda ze zákona 
požádá PK o změnu v územním plánu, musí zadat změnu územního  
rozhodnutí a to už se stalo. Do 6. 2. 2023 musí PK předložit změny, kde 
budou zakomponované požadavky Starostů jako např. sjezd z dálnice, 
přenosová soustava nebo silnice 2/180 by měla vést někudy..., aj. V této 
souvislosti bude dne 1. 2. 2023 probíhat seminář pro všechny zastupitele a 
měli by přijet zástupci ze společnosti Škoda Auto, P MO a pan Očko – 
náměstek průmyslu a obchodu. Je tedy zřejmé, že oni sami na to hodně 
tlačí a uvidí se, zda návrh projde.  
 
Výbor pro regionální rozvoj ZPK bere na vědomí Aktualizaci č. 5 ZÚR PK 
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      Různé 
      
      V tomto bodě vystoupil Dušan Pakandl, vedoucí Odboru dopravy a         

silničního hospodářství. Představil členům výboru činnost odboru 
prostřednictvím prezentace, jenž je součástí tohoto zápisu - příloha č. 3. 
      
Výbor pro regionální rozvoj ZPK bere na vědomí informace o činnosti 
Odboru dopravy a silničního hospodářství. 
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Diskuze a závěr 
 
K diskuzi se nikdo nevyjádřil, proto předseda výboru pan Vavřička 
poděkoval všem členům za jejich účast a upozornil na další zasedání VRR 
ZPK a to dne 21. 3. 2023 od 14 hodin. Pozvánka bude odeslána 
s předstihem. 
 
Zasedání výboru bylo ukončeno v 16:15 hodin. 

 
 
Zápis byl vyhotoven dne 18. 01. 2023 – počet stran: 5, počet příloh: 4 
 
 
 
 
 
   Jana Brichcínová Marek Habruň Ing. Jan Vavřička 
 
 
 
 .................  .................   .................  ..................   .................  .................  
 zapisovatel   ověřovatel zápisu   předseda výbor 


